

**LETTER NUMBER 246**

1 1841-07-17  
2 Monsieur le Supérieur du Pensionnat de Messieurs les Joséphites a Tirlemont

L. st. J. M. J.

Monsieur le Supérieur

L'affaire de Mr Edmond m'oblige à vous écrire sans retard, quoique je sois bien fatigué. Dites à ce Mr d'ajouter les mots qu'on a omis dans l'attestation et d'envoyer à Mr son Père cette pièce, afin d'arrêter les effets de l'ordre du Ministre.

J'ai appris qu'il y a apparence que S. Em. accordera un Prêtre au Collège de Tirlemont, mais sous des conditions qui sauveront notre maison. Dites cela à notre excellent ami Mr le Doyen.

Tout à vous en N. S.

Gand 17 juillet 1841

C. G. Van Crombrughe

17 July 1841

To the Superior of the Josephite Boarding School at Tirlemont

Praised be Jesus, Mary and Joseph

Dear Superior

The business of Mr Edmond<sup>1</sup> obliges me to write to you at once although I am very tired. Tell this Confrere to add in the words that have been left out of the attestation and to send this document to his father, so as to stop the consequences of the Minister's order.

I have learned that it appears that His Eminence will send a priest to the College of Tirlemont, but under certain conditions which will save our house. Pass that on to our excellent friend the Dean.

Yours as ever in Our Lord

Ghent 17 July 1841

C. G. Van Crombrughe.

---

<sup>1</sup> Either Mr Edmond Horn [143] or Mr Edmond Lezé [137]